
Referat af skolebestyrelsesmøde Skolecenter Hirtshals – 24. januar kl. 17-20

Mødeleder: Marie. Øvrige deltagere: Jørgen Jensen og Pelle Jepsen Afbud: Lukas. Fraværende:

Emne Hvem Indhold Tid Referat

1 Frikvartererne for

de ældste elever

Elev-

rådet

v/Noah

Elevrådet har drøftet

muligheder for ordning i

frikvarteret. Noah præsenterer

elevernes perspektiv.

Det har tidligere været drøftet i

skolebestyrelsen i oktober, men

vi hører elevernes perspektiv og

forslag.

Pelle præsenterer lærernes

drøftelser efterfølgende.

30 Noah fremlagde et grundigt oplæg til bestyrelsen om mulighederne for, at 7. – 9.

årgang kan få lov til at forlade skolens område i frikvartererne for at købe mad.

Forskellige modeller samt fordele og ulemper blev fremlagt.

Pelle orienterede om drøftelser hos personalet i fase 2, der også kunne se både

fordele om ulemper.

Udfordringen i dagligdagen skal ses i lyset af, at vi ikke længere har en kantine på

skolen.

På nogle skoler i kommunen må de ældste elever godt forlade skolen i pauserne,

mens de på andre skoler ikke må.

Bestyrelsen var overvejende positive overfor elevrådets forslag om at lave en

prøveperiode under visse rammer og betingelser.

Ledelsen arbejder i den kommende tid på sagen og tager den endelige beslutning

om evt. forsøgsperiode.

Lars forventer en beslutning om ovenstående inden vinterferien.

2 Rammer for

skole-bestyrelsens

arbejde

Lars/

Marie

Kort oplæg v/Lars og Marie 15 Lars gav kort oplæg om skolebestyrelsens arbejde – inspireret af et tidligere oplæg

fra Skole og Forældre.

Vi spiser lidt mad😊

3 Strukturanalyse -

orientering

Lars Lars orienterer bestyrelsen om

kommende strukturanalyse -

kommissorium

10 Lars orienterede om det, han har kendskab til vedr. kommende proces.

Det første, man analyserer, er ledelsesstrukturen. Efterfølgende ses der på

skolestruktur; herunder antallet af undervisningssteder. Sidste analyse omhandler

økonomistyring m.v. på specialundervisningsområdet. Analysefasen forventes at

løbe frem mod august i år. Der er lagt op til en bred inddragelse med en



styregruppe sammensat af både chefer, ledere og medarbejderrepræsentanter.

Endvidere drøfter skoledistrikstledergruppen løbende de enkelte elementer.

Kommissoriet for strukturanalysen drøftes på BFU-møde d. 30. januar.

4 Holddeling på 7.

årgang

Pelle fortæller om de foreløbige

erfaringer med at etablere et

hold på 7. årgang i en såkaldt

”mellemform”

30 Pelle fortalte om baggrunden for og rammerne for oprettelsen af ”lille hold” på 7.

årgang. De foreløbige erfaringer blev skitseret som overvejende positive.

5 Ungegarantien Lars fortæller bestyrelsen om

ungegarantien i Hjørring

Kommune. Evt. mere på

www.ungegarantien.dk

Efterfølgende fortæller Jørgen

Jensen om sin rolle og om

skolecentrets arbejde med

ungegarantien.

60 Efter et overordnet oplæg fra Lars om baggrunden for og målene med

ungegarantien, fortalte Jørgen Jensen om de tiltag og erfaringer, vi har i Skolecenter

Hirtshals vedr. implementering af ungegarantiens elementer.

Bestyrelsen var meget positive over for de forskellige aktiviteter.

Evt. 10 Lars opfordrede de forældrevalgte til at få taget et billede i forbindelse med næste

skolebestyrelsesmøde, således der kan vedlægges et billede af de enkelte

medlemmer på skolens hjemmeside under ”skolebestyrelsen”.

Medarbejdere ønsker at drøfte skolepatrulje på næstkommende møde.

http://www.ungegarantien.dk

